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Az országgyűlés 
módosította a családjogi 

törvényt 
Beszámoló a kormány külpolitikai tevékenységérái 

Befejeződött az ülésszak 
Csütörtökön délelőtt 1-0 

órakor a házasságról, a csa-
Iádról és u gyámságról szóló 
törvény módosításának vitá-
jával folytatta tanácskozá-
sát az országgyűlés tavasz'4 
ülésszaka. Az ülésen részt 
vett Losonczi Pál, az Elnöki 
Tanács elnöke, Kadar János, 
az MSZMP Központi Bizott-
ságának első titkára, Fock 
Jenő, a Minisztertanács el-
nöke. továbbá Aczél György. 
Apró Antal. Gáspár .Sándor, 
Kállai Gyula, Németh Ká-
roly, és Nyers Rezső, az 
MSZMP Politikai Bizottsá-
gának tagjai, valamint a 
központi Bizottság titkárai 
és a kormány tagjai. 

Az ülést Péter János, az 
országgyűlés alelnöke nyi-
totta meg, majd folytatódott 
a vita. 

A vita után dr. Korom 
Mihály igazságügy-miniszter 
adott választ a vitában fel-
merült kérdésekre. A többi 
között elmondotta, hogy a 
beterjesztett törvényjavas-
lathoz 16 képviselő szólt 
hozzá. Rámutatott, a felszó-
lalásokból is kicsendült, 
hogy a törvényjavaslat idő-
szerű^ jól szolgálja szocia-
lista céljaink megvalósítását. 

Határozathozatal követke-
zett. Döntött az országgyű-
lés: az indítványokat egy-
hangúlag elfogadták. Ezt kö-
vetően az 1952. évi IV. tör-
vény módosító és egységes 
szövegét megállapító tör-
vényjavaslatot az ország-
gyűlés általánosságban és — 
o már megszavazott módosí-
tásokkal — részleteiben is 
egyhangúlag elfogadta. 

Ezután az ülésszak napi-
rendjének megfelelően Púja 
Frigyes külügyminiszter be-
számolt a kormány külpoli-
tikai tevékenységéről és 
időszerű nemzetközi kérdé-
sekről. Felszólalt Kállaii 
Gyula, a Hazafias Népfront 
Országos Tanácsának elnö-
ke és dr. Antalffy György 
Csongrád megyei képviselő 
is. Az országgyűlés elfogad-
ta a kormány külpolitikai 
"tevékenységéről szóló beszá-
molót, majd interpellációk 
következtek. Dr. Fekszi Ist-
ván Szabolcs megyei képvi-
selő egészségügyi. Széles 
István Tolna megyei képvi-
selő földrendezési. Széles 
Lajos Szabolcs megyei kép-
viselő vasútkorszerűsítési, 
Mohácsy Barna Somogy me-
gyei képviselő a téesztagok 
családi pótléka. Fülöp Lász-
ló Tolna megyei képviselő 
a folyók hullámterének 
használata, dr. Varga Pál-
né Hajdú megyei képviselő 
a vidéki I orvosellátás kérdé-
sében interpellált. Választ 
az illetékes miniszterek ad-
tak. 

Az elnöklő Apró Antal ezt 
követően az országgyűlés ta-
vaszi ülésszakát berekesz-
tette. 

(Kállaj Gyula és dr. An-
talffy György felszólalását 
lapunk 2. oldalán ismertet-
jük.) 

Részlet az ülésteremből. 

Púja Frigyes: 

A jól bevált úton haladunk ezután is 
A külügyminiszter beve-

zetőjében arról szólott, 
hogy: 

— A nemzetközi helyzet 
fő jellemző vonása változat-
lanul az enyhülés, amely el-
sősorban a Szovjetunió és a 
szocialista közösség aktív, 
kezdeményező politikája 
nyomán bontakozott ki. A 
fordulat a hidegháborúból a 
feszültség csökkenése, a 
konfrontációból a biztonság 
megszilárdítása, a békés 
egymás mellett élés felé 
mind teljesebbé válik, bár 
nem azonos mértékben ér-
vényesül a világ minden 
térségében. 

— Ugyanakkor nem le-
het szem elől téveszteni, 
hogy a nemzetközi politiká-
ban egy idő óta fokozódó 
intenzitású törekvések ta-
pasztalhatók, amelyek az 
enyhülés térhódításának 
megállítására és visszafor-
dítására, a feszültség újbóli 
felszitására, a szocialista és 
a tőkés országok viszonyá-
nak rontására irányulnak. 

Púja Frigyes expozéjában 
utalt arra is, hogy: 

— A Magyar Népköztár-
saság külpolitikája a szo-
cialista közösség nemzetkö-
zi tevékenységének szerves 
része, s ez egyben eredmé-
nyességének legfontosabb 
biztositéka. Pár tunk és kor-
mányunk iránymutatásának 
megfelelően külpolitikánk fő 
feladata szocialista vívmá-
nyaink megvédelmezéséhez 
és a szocialista társadalom 
építéséhez szükséges kedve-
ző nemzetközi feltételek biz-
tosítása. Nemzetközi tevé-
kenységünkben ez a feladat 
elválaszthatatlanul összefo-
nódik azzal a munkával, 
amelyet a szocialista orszá-
gok egységéért, szoros 
együttműködéséért folyta-
tunk, az antiimperialista és 
a nemzeti felszabadító moz-

galom iránti szolidaritással, 
valamint a békés egymás 
mellett élés politikájának 
teljes sikeréért folyó küz-
delemmel. Törekvéseink a 
nemzetközi színtéren egybe-
esnek a tőkés országok dol-
gozóinak, haladó erőinek ér-
dekeivel is. 

Alapvető külpolitikai tö-
rekvésünk, hogy minél haté-
konyabban hozzájáruljunk a 
szocialista közösség össze-
hangolt külpolitikai irány-
vonalának kidolgozásához, 
és valóraváltásához. 

A tapasztalatok azt mu-
tat ják, hogy az enyhülési 
folyamat egyenesen megkö-
veteli a szocialista országok 
nemzetközi együttműködé-
sének tökéletesítését, rend-
szeresebbé tételét, intézmé-
nyesítését. A jelenlegi hely-
zetben fokozódik a hatéko-
nyabb politikai koordinációt 
célzó szervezett együttmű-
ködés igénye. 

E kérdéskörrel összefüg-
gésben hangsúlyozta külügy-
miniszterünk azt is, hogy: 

— A Magyar Népköztár-
saság a többi szocialista or-
szággal a legszorosabb 
együttműködésre törekszik. 
Ez külpolitikai tevékenysé-
günk legfontosabb iránya. 

Külpolitikánkban kiemel-
kedő szerepet töltenek be a 
magyar—szovjet kapcsolatok. 
Viszonyunkban példamuta-
tóan testesül meg a szocia-
lista internacionalizmus el-
ve. Kétoldalú kapcsolataink 
minden vonatkozásban ked-
vezően fejlődnek, testvéri 
együttműködésünk problé-
mamentes. További. gyü-
mölcsöző fejlesztéséhez min-
den feltétel adott. A Szov-
jetunió külpolitikája szá-
munkra iránytű; változatla-
nul arra törekszünk, hogy 
nemzetközi tevékenységün-
ket szorosan összehangoljuk 
a Szovjetunió tevékenységé-

Vízellátás 
és csatornázás 

A vízmüvek beszámolója 
a városi tanács vb előtt 

vei. Kötelességünknek tart-
juk, hogy a nemzetközi szin-
téren is fellépjünk a nacio-
nalista. szovjetellenes ten-
denciák ellen. 

A Magyar Népköztársaság 
és a Varsói Szerződés, illet-
ve a Kölcsönös Gazdasági 
Segítség Tanácsa többi tag-
államainak kapcsolatai szé-
les körűek, és szüntelenül 
fe j lődjek . Különösen bővül 
együttműködésünk a gazda-
ság, a külkereskedelem, és a 
termelési kooperáció terén, 
kulturális és sportkapcsola-
taink ugyancsak szélesed-
nek. Nagy méreteket öltött 
a kölcsönös turistaforgalom. 
A legtöbb szocialista ország-
gal a nemzetközi tevékeny-
ségben, a multilaterális nem-
zetközi tárgyalásokon is 
hasznosan együttműködünk. 

Pú ja Frigyes ezután át-
tekintette a nemzetközi 
helyzet több kérdését, majd 
e szavakkal zárta beszédét: 

— Az elmúlt időszak ta- ( 
pasztaiatai azt mutat ják, • 
hogy partunk és kormá- j 
nyunk külpolitikai irányvo- j 
nala alapelveit és gyakorta- [ 
tát tekintve helyes és jó. 
Ezért sikeres. Központi Bi-
zottságunk iránymutatása 
alapján ezt a külpolitikát 
folytatjuk a jövőben is. 

Az enyhülés, a békés egy-
más mellett élés további 
térhódítása újabb lehetősé-
geket nyújt, és ú jabb köve-
telményeket támaszt, más 
államokhoz fűződő kapcsola-
taink fejlesztésében, bővíté-
sében, a nemzetközi problé-
mák megoldásában való ak-
tívabb közreműködésben. 
Pártunk és kormányunk ki-
próbált politikája, országunk 
jó belpolitikai helyzete, te-
kintélyének növekedése biz-
tosítja a feltételeket ahhoz, 
hogy a megnövekedett fel-
adatokat is eredményesen 
megoldjuk. 

Szeged vízellátásáért a 
Vízművek és Fürdők a fele-
lős. Tegnapi ülésén vitatta 
meg a városi tanács végre-
haj tó bizottsága azt a beszá-
molót, melyet a vállalat ál-
lított össze munkájáról. Ér-
demes a beszámolóból leg-
alább a legfontosabbakat ki-
emelni, hiszen alighanem 
minden szegedit érdekelnek a 
vízellátás jövőjével kapcso-
latos adatok csakúgy, mint a 
csatornahálózat fejlesztésé-
nek .várható lehetőségei. 

Mindenekelőtt azon lepő-
dik meg az ember, hogy bár 
a vállalat az utóbbi négy 
esztendőben közel 40 száza-
lékkal növelte a vízterme-
lést, még ez is kevésnek bi-
zonyult. Sőt, ha azt nézzük, 
hogy 1966-ban még csak 
napi 28 ezer, 1973 nyarán pe-
dig már több mint 42 ezer 
köbméter vizet adtak a sze-
gedi kutak, méginkább meg-
lepő, hogy ennek ellenére is 
locsolási tilalmat kellett el-
rendelni. Várható, hogy a 
fogyasztás hasonló ütemben 
növekszik tovább, s ezért a 
vízművek 25 év alatt 2,5-sze-
resére kívánja emelni a víz-
termelést. 

Szükség is lesz erre a több-
letre. óm ehhez mór ú j mód-
szerek is szükségesek. Üj, 
nagyobb átmérőjű kutak — 
az első példány most készül 
el —, sőt meg kell vizsgálni 
azt a lehetőséget is: ho-
gyan lehetne a Tiszából vi-
zet nyerni? Egyelőre az ú j 
kutak befejezése, az újsze-
gedi víztorony bekapcsolása 
várhatóan megoldja a leg-
égetőbb gondokat, s nyáron 
remélhetőleg nem lesz szük-
ség vízkorlátozásra. Hiszen 
napi 60 ezer köbméter vizet 
tudnak adni várhatóéin, míg 
tavaly nyáron csak 42 ezer 
köbméter volt a kutak kapa-
citása. 

A vízmennyiség azonban 
nem minden. A város tekin-
télyes részén elavultak a ve-
zetékek, s a nagyobb meny-
nyiségű víz is nagyobb át-
mérőjű csöveket követel. Er-
ről is gondoskodnia kell a 

vállalatnak, csakúgy, mintáz 
alacsony nyomású hálózattal 
rendelkező területek — Bak-
tó, Mihálytelek, Hattyaste-
lep — problémáinak megol-
dásáról. 

Szegednek — csakúgy, mint 
a hasonló nagyságú váro-
sok többségének — nagy gon-
dot okoz az, hogy nincs kel-
lően csatornazva a város. A 
400 kilométeres vízhálózattal 
szemben a csatornák hossza 
csak 109 kilométer, s ennek 
mintegy 20 százaléka közel 
százéves, s még 30 százaléka 
30—40 évesnél öregebb. A 
Belváros esatornahálózatanak 
helyzetét az is súlyosbítja, 
hogy nagyon túlterhelt, mi-
vel a város északi részei-
nek szennyvizét is erre kell 
levezetni. Sok gondot okoz 
az is, hogy a peremterüle-
teken nincs csatornázás, s a 
magas talajvízszint miatt a 
helyszíni szikkasztás nem 
megfelelő megoldás, félő. 
hogy elszennyeződik a város 
talaja. 

Az évek ota épülő. a/, 
egész várost átszelő főgyűjtő 
csatorna — amely közel fél-
milliárd forintba kerül majd 
— lehetővé teszi e gondok 
nagy részének megoldását, az 
elavult csatornahálózat túl-
terhelésének megszüntetését 
és a város külső területei-
nek csatornázását. Sort kell 
majd keríteni Újszeged csa-
tornahálózatának rendeze-
sére, kiépítesere is. 

A városi tanacs végrehaj-
tó bizottsága — miután meg-
vitatta a beszámolót — ha-
tározatában elismerően nyi-
latkozott a vállalat erőfeszí-
téseiről, s megköszönte az 
Országos Vízügyi Hivatal 
Szegednek nyújtott segítsé-
gét. Egyúttal kötelezte az 
építési osztályt arra, hogy 
készítsen tervet a vízellátás, 
a csatornázás, valamint a 
fürdők fejlesztésének távla-
tairól, a várható igények és 
lehetőségek figyelembevételé-
vel. A határozatban a többi 
között szerepel, hogy meg 
kell gyorsítani a főgyűjtő 
csatorna alsó szakasza építé-
sének előkészítését. 

Ifjúsági jogásznapok 
Csütörtökön megkezdőd-

tek Szegeden a JATE jogi 
karának épületében buda-
pesti és pécsi társkarok 
közreműködésével a VI. If-
júsági Jogásznapok. Dr. Ke-
menes Béla. tanszékvezető 
egyetemi docens az ifjúsági 
jogásznapok rendező bizott-
ságának elnöke köszöntötte 
a résztvevőket, vendégeket, 
köztük dr. Mátyás Miklóst, 
a Legfelsőbb Bíróság elnök-
helyettesét, dr. Kovács La-
jost, a Csongrád megyei 
pártbizottság osztályvezető-
jét, dr. Király Tibort, a 
Művelődésügyi Minisztérium 
főosztályvezetőjét, dr. Simon 
Lászlót, a (negyei bíróság 
elnökét, dr. Gesztesi Feren-

cet. a Csongrád megyei 
Ügyvédi Kamara elnökét. 

Megnyitó beszédében dr. 
Kovács István akadémikus, 
a JATE jogi karának dé-
kánja hangsúlyozta, hogy a 
jogtudomány változásához a 
jogászképzésnek is alkalmaz-
kodnia kell. 

Büntetőjogi szakmai vetél, 
kedővel indult a program, 
majd jogesetmegoldási ver-
seny és szellemi öttusa kö-
vetkezett. Ma kerül sor az 
államigazgatási jogi vetél-
kedőre. Holnap, diákköri 
üléseken vitat ják meg az ál-
lam- és jogelmélet, a pénz-
ügyi és az államjog problé-
máit. Az eredményhirdetés, 
az ünnepélyes díjkiosztás is 
holnap lesz. 

Éljen a magyar munkásosztály ! 
(Atv MSZMP BES Wttt. m*m« L-i JCKIN »)'<•'» 


